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In English

This memorandum addresses the topic of artificial intelligence and legal security, given its broad impact on
the legal field. Its applications have posed new challenges affecting civil liability, the legitimacy of
decisions, and the protection of rights and freedoms. To what extent can legal security be achieved in light
of the rapid development of artificial intelligence, especially in light of the challenges posed by the liability
of these systems and the consequences of their use?

The study relied on several scientific approaches :

The descriptive approach, the analytical approach, and the comparative approach.

The study reached a set of conclusions, the most prominent of which are :

- Artificial intelligence is an essential part of contemporary legal systems.

- It raises legal issues that require clear regulation and legislation.

- The legal framework in Arab countries does not keep pace with current challenges.

- Controversy over granting artificial intelligence legal personality.

En francais

Cette note aborde le théme de I’intelligence artificielle et de la sécurité juridique, .compte tenu de son large
impact sur le domaine juridique. Ses applications ont posé¢ de nouveaux défis touchant a la responsabilité
civile, a la 1égitimité des décisions et a la protection des droits et libertés. Dans quelle mesure la sécurité
juridique peut-elle étre assurée compte tenu du développement rapide de I’intelligence artificielle,
notamment au vu des défis posés par la responsabilit¢ de ces systemes et des conséquences de leur
utilisation?

L’étude s’est appuyée sur plusieurs méthodes scientifiques:

Approche descriptive, approche analytique, approche comparative

L'étude s'est conclue par une série de résultats, dont les plus importants sont les suivants:

L’intelligence artificielle est un élément essentiel des systémes juridiques modernes.

-Cela souléve des questions juridiques qui nécessitent une réglementation et une législation claires.

Le cadre juridique des pays arabes ne suit pas le rythme des défis actuels.

-Polémique sur l'octroi de la personnalité juridique a l'intelligence artificiel



